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 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Vraćamo se na desetu śednicu.  

Moramo utvrditi śednicu. 
 Morali smo sazvati desetu śednicu, kao što ste viđeli, zbog propusta sa predlogom 
jednog zakona koji je neophodan za ostvarenje budžeta - Predlog zakona o dopuni 
Zakona o penzijsko-invalidskom osiguranju.  

Tu smo śednicu sazvali za večeras. Došao je ministar Bošković da to preuzme.  
 Predlog zakona o dopuni Zakona o penzijsko-invalidskom osiguranju.  
 Stavljam na glasanje dnevni red desete śednice, prihvatamo li jednu tačku 
dnevnog reda.  
 Izvolite. Za, protiv, uzdržani?  
 Hvala vam. Glasalo je 57 poslanika, 48 za, devet protiv, nije bilo uzdržanih.   
 Utvrdili smo dnevni red desete śednice. 
 Zakonodavni odbor po toj jednoj tački je utvrdio da Predlog zakona nije u skladu sa 
ustavnim sistemom i konstatovao da sa aspekta usklađenosti sa Ustavom ne postoje 
potrebne pretpostavke da predloženi zakon bude usvojen u Skupštini i predlaže da u 
skladu sa članom 93 stav 1 Poslovnika Skupštine Crne Gore, o postojanju saglasnosti sa 
Ustavom ovog zakona odluči Skupština bez pretresa, nakon dodatnog obrazloženja 
predlagača i predstavnika Zakonodavnog odbora. 
 Ovlašćeni predstavnik Vlade je ministar Bošković. Koleginica Zorica Kovačević i 
Andrija Popović u ime matičnog odbora.  
 Ministre, da čujemo Vaše obrazloženje. 
 
 PREDRAG BOŠKOVIĆ: 
 Dobro veče svima. 
 S obzirom da je budžet usvojen i da su sredstva koja su opredieljena za namjenu 
kojom se i ovaj zakon bavi, onda će možda biti lakše da i ovaj zakon prođe. U suštini 
Predlog zakona o dopuni Zakona o penzijsko- invalidskom osiguranju proizilazi iz potrebe 
održivosti penzijskog sistema u uslovima ekonomske krize, starenja stanovništva, te 
nepovoljnog odnosa između broja osiguranika i penzionera, kao i visokog učešća 
troškova penzijskog sistema u bruto društvenom proizvodu. Penzije su redovne, ali se 
moraju kreirati u okviru ukupnog ekonomskog ambijenta i materijalnih mogućnosti države.  
 Donošenje zakona o dopuni Zakona o penzijsko-invalidskom osiguranju proizilazi 
iz potrebe da se uzimajući u obzir okolnosti uslovljene niskim učešćem prihoda od 
doprinosa u ukupnim primicima Fonda penzijsko-invalidskog osiguranja Crne Gore i 
rastom broja penzionera, a što je stvorilo dodatni pritisak i na onako visok deficit 
penzijskog sistema, izvrše neopodne dopune Zakona o penzijsko-invalidskom osiguranju 
kako bi se shodno mogućnostima budžeta i realnih izvora finansiranja obezbijedilo 
redovno finansiranje prava utvrđenih tim zakonom. 
 Vrijednost penzije za jedan lični bod i druga prava penzijsko invalidskog osiguranja 
redovno su se usklađivala do 2013.godine u skladu sa odredbama tog zakona. Od 
2004.godine, od kada je u primjeni reformski Zakon o penzijsko-invalidskom osiguranju, 
penzije su povećane za oko 123%, trenutno prosječna penzija iznosi 276,27 eura i čini 
oko 58% prosječne zarade, bez poreza i doprinosa. 
 Upoređujući podatke o visini prosječne penzije u državama regiona, može se 
vidjeti da jedino Hrvatska ima veću prosječnu penziju od Crne Gore, koja iznosi 290 eura. 
Prema rasploživim podacima, visina prosječne penzije u Republici Srbiji iznosi 223, 
Federaciji Bosne i Hercegovine 177 eura, Makedoniji 193 eura i Republici Srpskoj 166 
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eura. Tako, recimo, prosječna penzija u Crnoj Gori je 57,68% prosječne plate u Crnoj 
Gori, u Srbiji je to 59,3%, u Hrvatskoj 40,73%, Federaciji Bosne i Hercegovine 41,42%, 
Republici Srpskoj 40,03%, Makedoniji 56,27% i Sloveniji  57%.  
 Sve ove države, kao i mnoge države u Evropi, u periodu krize odnosno u 
određenom vremenskom periodu zamrzavale su ili ograničavale rast penzija. 
Obezbjeđenje sredstava za usklađivanje prava iz penzijsko- invalidskog osiguranja uticalo 
bi dodatno na povećanje deficita Fonda PIO. Zbog toga smo bili u obavezi da u skladu sa 
politikom Vlade za 2014.godinu i dalje fiskalne konsolidacije budžeta, predložimo ovaj 
zakon koji smo i prošle godine predložili negdje u ovo vrijeme, a to je da nema 
usklađivanja penzija za 2014.godinu, kao što ih nije bilo ni u 2013. 
 Hvala. 
 
 PREŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala, ministre Boškoviću. 
 Predsjednik Odbora, kolega Šabović. Izvolite. 
 
 DŽAVID ŠABOVIĆ: 
 Znači, mi smo na sjednici našeg odbora, razmatrajući Predlog ovog zakona, uradili 
ono što ne radimo baš tako rijetko. Glasali smo kao ođe. Odbor nije većinom glasova 
usvojio Predlog zakona i ostalo je da se Skupština odredi da li ima ustavno-pravnu 
osnovanost  i da je u skladu sa pravnim sistemom naše države. Tada nije bilo poslanika 
iz DPS-a, većina je bila sa druge strane, ko je za, znači protivustavnost nije bila utvrđena, 
nego zato što nije prošao u izvještaju tako mora da stoji. Znači, predlažem da se 
Skupština prvo odredi o tome pa onda o glasanju. 
  
 PREŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

Vi ne podržavate stav Odbora, ako sam tako shvatio. U redu. Mi se moramo 
izjasniti prije dalje rasprave da li Skupština Crne Gore smatra da postoji ustavni osnov za 
donošenje ovog zakona. Za - oni koji su smatrali da postoji ustavni osnov, protiv - oni koji 
smatraju da ne postoji ustavni osnov.  
 Za, protiv, uzdržani? Izvolite. 
 Hvala vam. Glasalo je 65 poslanika, 41 za, 24 protiv, nije bilo uzdržanih. 
Konstatujem da ima ustavnog osnova za donošenje ovog zakona. 
 Otvaram raspravu. Izvolite. 
 Ima li interesovanja za raspravu? Ima. 
 Ko se javlja za riječ? 
 Kolega Vučinić pa kolega Gošović. Po tri minuta je li dovoljno? Pet minuta. 
 Izvolite. 
 
 JANKO VUČINIĆ: 
 Predsjedniče, poštovana Skupštino, poštovani građani, poštovani ministre i ostali 
predstavnici Vlade, 
 Pet minuta će biti dovoljno u ovim kasnim satima, ali mislim da ovako nešto što 
možemo nazvati, najblaže rečeno, sramotom, da i ove godine zamrzavamo penzije koje 
su u prosjeku 280 eura, ne bi smjelo da se  sprovede a da bar to ne raspravimo, iako nam 
je ovdje u Skupštini mnogo štošta bespredmetno, kao što reče kolega Popović. Mislim da 
ovakvi jednostrani zakoni, koji se donose od strane Vlade, pokazuju pravo lice našega 
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društva, pokazuju lice i naličje režima, odnosno ovaj zakon je jedna klasična diktatura 
vladajuće manjine nad narodom. 
 Ovakvi zakoni zajedno sa zakonima koji su usvojeni, a to je Zakon o porezu na 
dohodak fizičkih lica, Zakon o taksama, su zakoni koji trebaju da se usaglašavaju na 
Socijalnom savjetu, gdje ste vi predsjednik, gospodine ministre, i trebalo bi na osnovu 
preporuke Socijalnog savjeta da bude samo formalnost da  usvojimo takve zakone. 
Međutim, to nije slučaj, nego vi dolazite i jednostrano nam namećete takve zakone i ovdje 
nalazite parlamentarnu većinu da usvaja takve zakone. Da bi se uskladila penzija za 
penzionere u Crnoj Gori, čini mi se da se radi o cifri od 12 miliona eura. To je nikakva 
cifra u odnosu na novac koji je iznešen iz zemlje, špekuliše se da je iz Crne Gore 
iznešeno, znači opljačkano, iznijeto šest milijardi eura.  Četiri državna budžeta se nalazi u 
bankama u inostranstvu, u tuđim zemljama. Šta treba uraditi - treba vratiti to opljačkano. 
Žao mi je što tu nije ministar finansija, jer on bi znao ko ima taj novac na inostranim 
računima, ali evo da ne dužim. Postoji mnogo mehanizama koji su se morali preduzeti 
prije nego što se zavuče ruka u džep penzionera. To je bila naplata poreskog duga, 
naravno bez izuzetka, duga o koncesijama, naplata poreza i doprinosa za zaposlene u 
legalnom radnom odnosu, suzbijanja sive ekonomije i rada na crno, oporezivanje na 
desetine hiljada novoizgrađenih stanova, povećanja poreza na dobit preduzeća, porez na 
luksuz i finansijske transakcije, konfiskacija nezakonito stečene imovine i još 
mnogo,mnogo mjera, da bi uzeli i ove godine od penzionera. 
 Vi, ministre, ne prihvatate  naš predlog, predlog iz opozicije da je  krajnje 
nekorektno, da kažem i sramotno uzeti i ove godine od penzionera, ali vi ste se na to 
odlučili i to ćete da uradite po svaku cijenu. Šta da kažem? Ne znam za poslanike iz 
vladajuće koalicije kako mogu večeras da dignu ruke i da oduzmu od onih koji primaju u 
prosjeku 280 eura, a znamo da dobra većina penzionera u Crnoj Gori živi ispod linije 
siromaštva koja iznosi 182 eura. Ako se vi na to večeras odlučite, onda neka vide 
penzioneri, neka vide građani Crne Gore kako vodite brigu o njima, a nekorektno je uzeti 
od onih koji su najnemoćniji, najsiromašniji, najugroženiji. Toliko i hvala. 
  
 PREŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

Kolega Gošović je sljedeći prijavljeni. 
 Izvolite, kolega Gošoviću. 
 
 NEVEN GOŠOVIĆ: 
 Koleginice i kolege, gospodine ministre sa saradnicima, poštovani građani, 
 U obrazloženju Predloga zakona posebno je naznačeno da bi obezbjeđivanje ovih 
sredstava za usklađivanje prava iz penzijsko-invalidskog osiguranja uticalo na dodatno 
povećanje deficita Fonda PIO, do te mjere da bi se dovela u pitanje likvidnost budžeta. 
 Da li mi, gospodine ministre, možete reći o kolikom iznosu sredstava je riječ, koja 
je trebalo izdvojiti, da bi došlo do usklađivanja penzija u skladu sa zakonom. Koji je to 
iznos sredstava koji bi doveo u pitanje likvidnost budžeta da se primijeni zakon i usklade 
penzije u skladu sa članom 58 Zakona o penzijsko-invalidskom osiguranju? 
 Podsjetiću vas, postoje podaci za 11 mjeseci tekuće godine o prosječnoj zaradi u 
Crnoj Gori, o kretanju potrošakih cijena, te nije teško izvesti projekciju koliko bi penzije 
bile povećane od 1.januara 2014.godine, da se primijene odredbe člana 58 Zakona o 
penzijsko-invalidskom osiguranju. 
 Molim vas da taj odgovor dobijemo prije Vaše završne riječi, jer bih želio dati 
komentar. 
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 Predlogom ovog zakona, ukoliko bi bio usvojen kao takav, penzije ostaju na onom 
nivou na kome su bile i početkom 2012.godine. U 2013.godini Vlada je ušteđela oko 12 
miliona eura, jer nije usklađivala penzije u skladu sa zakonom, donesen je takav zakon 
iako su bili stvoreni uslovi da dođe do odmrzavanja penzija, odnosno da se izmijene te 
odredbe zakona iz nekoliko razloga. Prvo, što je došlo do povećanja prihoda u odnosu na 
planirana sredstva budžetom za 2013.godinu, što je bio jedan od zaključaka Skupštine da 
će u toj situaciji doći do izdvajanja dodatnih sredstava vezano za socijalna davanja i za 
penzije. Drugo, što je i sam ministar finansija izjavio, da ukoliko dođe do povećanja 
poreza na dodatu vrijednost, da će to biti razlog za pokretanje postupka preduzimanja 
mjera za odmrzavnje penzija. Stvoreni su bili uslovi, ali ni jedno ni drugo nije uvaženo. 
Naš pokušaj predloga punih pola godine da se usvoji Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o penzijsko-invaldiskom osiguranju nije dobio prohodnost, na žalost, u ovoj 
Skupštini.  
 Šta očekivati od vlasti koja je samo prije nekoliko godina penzionere uskratila za 
osam penzija? Pet godina je nama trebalao napora u Socijalističkoj narodnoj partiji Crne 
Gore da ta prava penzionera vratimo i da se izvrši povraćaj tih osam penzija. Sada 
čućemo Vaš odgovor, gospodine ministre, ali je veoma jasno da taj iznos usklađivanja 
penzija ne bi trebalo da bude veći od 1,5%. Jasno je da to nije iznos sredstava koji bi 
mogao i u kom vidu dovesti u pitanje funkcionisanje sistema penzijsko-invalidskog 
osiguranja.  
 Sa druge strane, penzioneri za to ne mogu snositi ni ... to je vama apsolutno jasno. 
Danas se većina u ovoj Skupštini opredijelila da ona dugovanja ukupna Elektroprivrede 
poreza i doprinosa pretvori u akcije, ne da im naplaćuje od Elektroprivrede. Samo da su 
naplaćeni doprinosi koji Elektroprivreda duguje Fondu penzisko-invalidskog osiguranja, 
ne samo da bi se namirili iznosi sredstava za usklađivanje penzija nego bi i pretekao još 
toliki iznos, ali o tome niko nije vodio računa od strane aktuelne vlasti, već se prilazi ovom 
problemu potpuno nedefinisanih osnova, ali očekujemo, ministre, vaš odgovor na ovo 
pitanje.  
 Očekujem odgovor na još jedno pitanje kada je u pitanju predlog za dopunu ovog 
zakona. Odgovor na to pitanje očekuju svakako invalidi rada u Crnoj Gori koji su do prije 
nekoliko vremena štrajkovali glađu zahtijevajući da se stvore uslovi za odlazak u starosnu 
penziju pod povoljnim uslovima, a to je moguće samo ako se vrši izmjena dopuna Zakona 
o penzijsko-invalidskom osiguranju. Gospodine ministre, da li je s tim u vezi, sa njihovim 
zahtijevima, Ministarstvo zauzelo određeni stav? Tu smo obavezu i preuzeli na 
zajedničkom sastanku koji smo imali na Odboru za rad, zdravstvo i socijalno staranje prije 
nekih mjesec dana u ovom parlamentu. Naravno, nećemo podržati predlog ovog zakona, 
jednostavno nastavlja se stara praksa, da se teret ekonomske krize prevaljuje uvijek 
preko leđa onih kojima je najteže, u ovom slučaju penzionera. Oni koji su stvarali 
vrijednosti ovoga društva sada su došli u situaciju da nisu u mogućnosti da privređuju i 
ostvaruju bilo kakve prihode, a o godinama da ne govorimo, koliko hiljada tih penzionera 
ima penziju oko 100 eura, koliko je njih ispod one granice siromaštva od 182 eura, a 
preko 60 do 70% prima do granice prosječne penzije u Crnoj Gori i kakve su sve 
posljedice primjene jednog ovakvog zakona. Zahvaljujem.  
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala Vam. 
 Imamo li odgovor na ova pitanja? Bilo je nešto pitanja, ako sam dobro shvatio.  
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 PREDRAG BOŠKOVIĆ: 
 S obzirom na 11 mjeseci ove godine, za koju ste i sami kazali da imamo podatke, 
to usklađivanje bi bilo 1,8% što je negdje oko 7,2 miliona eura. Nemamo podatke, jer još 
nije završena kalendarska godina, ovo je 12. mjesec. Tek nakon završetka 12. mjeseca 
mogli bi da govorimo o usklađivanju za čitavu godinu, a za 11 mjeseci to je 1,8% ili 7,2 
miliona otprilike.  
 Drugo pitanje je što se tiče invalida rada, jeste da nije tema današnjeg zakona i 
ovoga, ali možemo i o tome da pričamo. Danas smo imali razgovore zadnje sa 
predstavnicima invalida rada. Ono što sam im rekao i u oktobru to je da je nemoguće 
sistemsko rješenje na način na koji su oni to tražili. Ono što smo im omogućili jeste da, s 
obzirom da i kod njih nije bilo dovoljno informacija o njihovim mogućnostima kod 
ostvarivanja prava, nekih 30-ak ljudi može ostvariti pravo na odlazak u penziju i tih 30-ak 
ljudi će najvjerovatnije pravo i ostvariti. Za ostalih 60-ak, 92 ih je tačno bilo u štrajku, za 
ostalih 60-ak ćemo zajednički pokušavati naći neka rješenja koja trenutno niti ja, a bojim 
se ni bilo ko može dati bez neke detaljnije i podrobnije analize i analize koja traži mnogo 
duži vremenski period nego što je ovo vrijeme koje je do sada bilo o kojem smo 
razgovarali sa njima. Hvala. 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala.  
 Samo izvolite. 
 
 NEVEN GOŠOVIĆ: 
 Gospodine ministre, predlogom budžeta ukupan transfer sredstava za Fond 
penzijsko-invalidskog osiguranja iznosi nešto preko 397 miliona eura. Kako bi dodatnih 
oko sedam miliona eura moglo ugroziti likvidnost budžeta i isplatu ovih sredstava kada se 
vidi koliki je procenat tih sredstava u odnosu na ukupna sredstva koja se izdvajaju u 
Fondu penzijsko-invalidskog osiguranja? Ovo je, ponovo govorim, samo dio onih 
sredstava koja Elektroprivreda duguje na ime doprinosa Fonda penzijsko-invalidskog 
osiguranja. Samo ta stavka da je naplaćena i te kako bi bili pokriveni ovi troškovi. Da ne 
govorimo o višemilionskim dugovanjima po osnovu doprinosa za Fond penzijsko-
invalidsko osiguranja. Vaša tvrdnja iskazana u obrazloženju predloga zakona, da bi ovim 
sredstvima bila ugrožena likvidnost funkcionisanja Fonda penzijsko-invalidskog 
osiguranja, apsolutno ne stoji. To ovi pokazatelji jasno govore kao takvi.  
 Sa druge strane, vezano za ostvarivanje prava povoljnijih uslova za ostvarivanje 
prava na starosnu penziju invalida koji su učestvovali u onom štajku je jedno pitanje, ali 
oni se nisu samo zalagali za svoj status, nego svih invalida u Crnoj Gori. Njih je oko 1.068 
koji koriste onu privremenu naknadu kod Fonda penzijsko-invalidskog osiguranja, čini mi 
se blizu hiljadu na evidenciji Zavoda za zapošljavanje. Tu smo kod izmjene Zakona o 
zapošljavanju na predlog zakona koji su podnijeli poslanici SNP-a ovom parlamentu 
učinili određeni iskorak za nih 355 za koje je ona naknada po osnovu nezaposlenosti 
povećana sa 77 eura na iznos najniže penzije, ali očigledno da problem u cjelini nije 
riješen. Razumijem postojanje tih sistemskih problema, ali svakako treba sagledati njihov 
položaj imajući u vidu ne samo ova 92 invalida rada koji su učestvovali u štrajku, nego 
ukupnu tu populaciju koja koristi privremenu naknadu kod Fonda PIO i  takođe invalide 
rada i druge kategorije koje se nalaze na evidenciji nezaposlenih Zavoda za 
zapošljavalje.  
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 Sve ovo govori, ministre, da vaš predlog zakona da penzije ne budu usklađivane u 
skladu sa zakonom i u ovoj godini nema osnova u svemu onome što ste naznačili kao 
razlog u obrazloženju predloga zakona.  
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala, kolega Gošoviću.  
 Biće prilike na izlaganje kolege Labudovića, onda kolege Popovića. 
 
 EMILO LABUDOVIĆ: 
 Zahvaljujem, gospodine predsjedniče. 
Znam da je kasno, ali nije ovo tema preko koje se prelazi ovako trkom. Ne znam da li se 
ovo prenosi, nije uopšte bitno, ali znam pouzdano da više od 120 hiljada građana Crne 
Gore ili njen svaki peti stanovnik sa zebnom iščekuje ishod ove rasprave. Ona je dokaz 
da je sav onaj optimizam koji je maloprije isijavao gospoodin Simović, a onako stidljivo 
mu tercirao gospodin Žugić, samo magla i prašina. Teško zemlji i teško ekonomiji koju 
spasavaju penzioneri. Možete se vi smijati, gospodine ministre, koliko vam god volja, ali vi 
ste večeras srušili cio ekonomski koncept koji je maloprije ovdje obrazlagao gospodin 
Žugić. Sav taj otpimizam, sva ta očekivanja koja navodno treba da se dese u 2014.godini, 
ona očekivanja koja je najavio i vaš premijer, o velikom zamahu i iskoraku crnogorske 
privrede, dokazujete ovim zakonom da od toga nema ništa.  Još nešto. Ispada, gospodo, 
da su svih 120 hiljada penzionera jedino briga opozicije, a oni dominantno glasaju DPS. 
Vladajuću većinu čine dvije partije od kojih je jedna socijalistička, jedna 
Socijaldemokratska, pa recite večeras, gospodo. Zašto ne objasnite svojim građanima i 
svojim biračima zašto im i ove godine uskraćujete ono što su pošteno zaradili dižući ovu 
zemlju iz pepela? Zašto to ne objasnite njima? Koji su razlozi? Zašto baš sva kola uvijek 
moraju da se slome na sirotinji, na penzionerima i ljudima koji su u socijalnoj potrebi? 
Hajte socijalisti, da vas čujemo večeras. Objasnite to njima, pa možda će vas i sledeći put 
podržati, kad budu sledeći izbori. 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala, kolega Labudoviću.  
 Kolega Popoviću, izvolite. 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ: 
 Prvo bih se vratio na ove staračke naknade koje nijesu prošle. Vjerujte, ljudi, ja 
sam poražen. Mi smo ovdje imali konsenzus prije nekoliko dana oko toga, većeras na 
glasanju to glatko pada. Druga stvar, ono što sam rekao na matičnom Odboru za 
zdravstvo, rad i socijalno staranje, Liberalna partija neće podržati zamrzavanje penzija, ta 
populacija bi trebalo ostatak života da ipak na jedan dostojan način provede. Znate i 
sami, možemo mi to upoređivati sa državama u regionu, ali to nema nikakve veze, to su 
neuporedive kategorije. Veličina Crne Gore sa ovim ostalim državama se ne može 
porediti. Još jedna stvar, ako sam dobro shvatio, kod ovog usklađivanja penzija i ako bi 
došlo do usklađivanja penzija mislim da na taj prosječan iznos od 280 eura mjesečne 
penzije, u stvari nije 280 nego 276, ako bi se usklađivalo taj iznos bi bio nekih na 280 
eura. Ako sam dobro izračunao to bi bilo nekih pet eura, što je za penzionera, 
penzionerku veliko, a za državu ovih 7,2 miliona, kako je ministar rekao otprilike, nije 
nešto. Mi znamo koje smo pare bacili, prosuli, prosipamo ih stalno, koje nikome ništa ne 
znače, a ova sredstva bi ipak toj populaciji puno značila. Nije ovo nikakva demagogija, 
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nije ovo populizam, ali mislim da bi trebalo još jedanput da preispitamo, ako smo večeras 
usvojili budžet, hajde da uradimo jedno noćas časno djelo, da ne zamrznemo penzije. 
Hvala. 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala Vam, kolega Popoviću. 
 Koleginica Kovačević. Izvolite. 
 
 ZORICA KOVAČEVIĆ: 
 Na početku da kažem da briga o penzionerima ne pripada samo opoziciji ili poziciji, 
mislim da iz dosadašnjeg odnosa Vlade i države Crne Gore o brizi o penzionerima ne 
može se reći da država Crna Gora ne vodi brigu o penzionerima. Dolazim iz porodice 
koja ima primanja ispod prosjeka koji je dat i živim u gradu u kojem ima veliki broj 
penzionera i svakodnevno se susrećem sa penzionerima i čujem njihova razmišljanja. I te 
kako bih bila večeras srećna zajedno sa vama, kad bi se penzije mogle odmrznuti, ali ono 
što čujem svakodnevno i ono što mislim, da razlozi koje je predlagač zakona večeras 
ovdje nama svima dao najviše proističu iz potrebe održivosti penzionog sistema, ne samo 
u uslovim krize, nego iz jednog prostog razloga što mi imamo situaciju da je veliki pritisak 
na penzioni fond, da penzioni fond nema ukupna sredstva za isplatu penzija, nego da 
jedan dio pripada budžetu, da doprinosi koji se uplaćuju, to su u stvari ukupni primici 
Fonda penzisko-invalidskog osiguranja Crne Gore. Sa rastom broja penzionera nema 
mogućnosti da redovno vrši isplate penzija. Postavlja se pitanje za što se mi večeras 
trebamo opredijeliti. Da li za to da penzije budu redovne, ako znamo da su penzije 
usklađivane, je li tako ministre, do 2013.godine redovno? Da smo 2013.godine donijeli 
ovu vrlo nepopularnu mjeru, da smo se odlučili da ove godine nam predložite da takođe i 
dalje nastavimo sa zamrzavanjem penzija, da li tokom čitave godine ili prve polovine 
godine, o tome je govorio premijer prije nekoliko dana, ili da imamo situaciju da svakih 
mjesec dana očekijemo da li će Ministarstvo rada redovno kao i do sada isplaćivati 
penzije svim penzionerima u Crnoj Gori. Mi imao neskladan broj penzionera i osiguranika, 
takođe imamo veliki pritisak. Mi smo u ovoj Skupštini donijeli zakon gdje smo omogućili 
jednom broju penzionera da stekne uslove, prije svega iz KAP-a, iz drugih radnih 
organizacija. Postavljam pitanje da li su razlozi koje je gospodin Bošković predvidio ovdje 
opravdani i da li mi kao poslanici treba da povedemo računa ukoliko jednu takvu odluku 
donesemo. Iz jednog prostog razloga, treba obezbijediti sredstva u budžetu i biti realan u 
svemu ovome.  
 Čuli smo od ministra rada kakva su iskustva drugih država u okruženju, i druge 
države i u okruženju i u Evropi su u godini ekonomske krize takođe su zamrzle penzije. 
Imamo prosjek penzije u Crnoj Gori, imao prosjek u drugim republikama bivše Jugoslavije 
i vidimo da je jedino u Hrvatskoj penzija veća, da je jedino u Sloveniji prosječna penzija 
564 eura, a druge su penzije manje nego što su prosječne u Crnoj Gori. Na kraju moram 
da kažem da donošenje jednog ovakvog zakona vjerovatno bi moglo uticati na povećanje 
deficita budžeta Fonda PIO i ukupnog učešća Fonda PIO u bruto društvenom proizvodu 
Crne Gore što je iznosilo, čini mi se, za 2012.godinu 12,7%, a ukupni porezi i doprinosi 
koji su sada u Fondu penzisko-invalidskog osiguranja su negdje oko 50%. Je li tako, 
ministre? Drugih 50% sredstava treba da obezbijedi budžet Crne Gore. Razlozi koje smo 
čuli treba da nas opredijlele kakvu ćemo odluku donijeti. Vrlo nepopularna mjera za 
mene, ali mjera koja treba da bude donešena u jednom razumnom razmišljanju za što 
smo se večeras opredijelili. Mene slušaju građani Crne Gore i Danilovgrada i 
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svakodnevno sam sa njima. Mislim da bi bili veoma zadovoljni da se te penzije povećaju, 
ali mislim da su zadovoljniji ako su te penzije redovne i ako je država ove godine rekla da 
će penzije biti redovne, svakog mjeseca. Zahvaljujem se.  
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala Vama. 
 Imate komentar, kolega Radunoviću. 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ: 
 Govorili ste da biste strašno voljeli da možete sjutra da obradujete i vaše i komšije 
da će se nešto promijeniti, da će im penzije biti usklađene. Vjerujem vam, iskreno vam 
vjerujem, ali znate kako, izgleda da u ovoj sali više na stanuje logika, ne može sa jedne 
strane da vaš predsjednik kluba u završnoj riječi kada je pričao o budžetu priča bajke. 
Priča kako će još više da se poveća naplata poreza, priča kako će da bude veći bruto 
društveni proizvod. Mislio sam da zamolim predsjednika Skupštine Crne Gore i 
predsjedavajućeg Skupštine OEBS-a da pokrene inicijativu da Deda Mraz više ne kreće 
iz Laponije nego iz Crne Gore, da dijeli poklone koje dobijamo od Vlade Crne Gore svoj 
djeci svijeta. To je takav nadahnuti govor bio, ali Vi niste imali prilike da čujete i baš mi je 
žao. Zato, gospođo Kovačević, ili ova država ima veliki problem i u krizi je i zavlači ruke u 
džep penzionerima ili ova država stoji sjajno, kako je ispričao predsjednik poslaničkog 
kluba DPS-a. Ne može i jedno i drugo. Odlučite šta ćete da kažete sjutra komšijama u 
Danilovgradu koji su penzioneri. Da li je sjajno? Da li Vlada Crne Gore radi vrhunski 
posao, naplaćuje porez, rast proizvodnje se očekuje, investicije, auto-putevi, to je jedna 
varijanta ili druga - drage komšije, mi smo u teškoj situaciji, Crna Gora ne može nikud, 
moramo da uzmemo od vas tih pet-šest evra. Jeste da smo vam prošle godine rekli da je 
to samo za ovu godinu, ali boga mi nije, nego ćemo i ovu i ko zna koliko još godina. Ne 
može i jare i pare. To mora da se nauči.  
 Meni je žao, vjerujem vam da biste Vi voljeli da su penzionerima veće penzije, ali 
ne može i da DPS super radi i da se penzije smanjuju. Jedno i drugo ne može. Hvala. 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 O čemu je replika, nije ništa negativno? 
        (Govor iz klupe) 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ: 

S obzirom na izlaganje gospodina Radunovića, nalazim je u ocjeni mog izlaganja 
povodom govora, nazvao je to bajkom.  
 Dozvolite da se zajednički prisjetimo malo, ja ću biti iskren prama vama, da vam 
kažem, zadnja bajka koju sam čitao, istina morao sam tri puta da je pročitam da bih je 
razumio, to je bio onaj program 5-9-5 mjera na prethodnim oktobarskim izborima, jer 
sjetimo se, u njemu je i pisalo - da bi se razumio, mora se tri puta pročitati. To sam 
razumio i doživio kao svojevrsnu bajku, jer pažljivo sam sabrao finansijski iskaz tog vašeg 
programa i ako se dobro sjećam, da bi se taj program realizvoao trebalo je oko 30 
budžeta koje smo uslojili večeras za cijelu sljedeću godinu.  
 Dakle, to je bio bajkoviti program, ali odgovor u odnosu na tu vašu bajku dobili ste 
na parlamentarnim izborima kada ste suočili vaš problem i tu vašu bajku sa građanima 
Crne Gore.  
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 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala, mislim da je to dovoljno.  
 Nova godina i bajke idu lako zajedno, samo za đecu ne za odrasle.  
 Možemo li dalje? Više nama prijavljenih. 
 Želite li završnu riječ? 
 Izvolite. 
 Sekretare, zovimo poslanike da glasamo.  
 
 PREDRAG BOŠKOVIĆ: 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Uvijek kada su ovako teme koje su dosta nezgodne sa bilo koje strane diskutovati, 
iskoristi se sa strane opozicije da se populističkom pričom prezentiraju neki podaci koji 
nemaju nekog realnog i razumnog sa onim što je stvarna potreba i što je stvarna slika 
intencije zbog koje je zakon predložen.  
 Kao prvo, nije u pitanju samo 7.200.000 već je u pitanju to što smo ove godine 
imali rast broja penzionera za 3.308 pa kad se to pomnoži sa prosječnom penzijom, pa 
kad se doda i ovih 7.200.000 na usklađivanje penzija, onda znate koji je to iznos zbog 
kojeg se uvaćava budžet Fonda PIO iz godine u godinu.  Dakle, pošto nijesmo u 
mogućnosti oduzeti pravo penzionerima da odu u penziju, jer je to nemoguće, jer to im je 
zakonsko pravo, ovo je mogućnost kojom se reguliše taj nedostatak sredstava u Fondu 
penzijsko-invalidskog osiguranja. To što nas penzioneri glasaju samo pokazuje da su 
pametni ljudi i da imaju pravilan izbor kod glasanja na izborima, kao što je to predsjednik 
poslaničkog Kluba Demokratske partije socijalista saopštio upravo sada.  
 Još jednom ponavljam, dakle, ovo je nešto što je iznuđena mjera kao što je bila i 
prošle godine. Da nam je to trajno opredjeljenje, sigurno bismo prošle godine predložili 
rješenje koje je na duži vremenski period. Kao što znate, nijesmo to htjeli tada kada smo 
mogli zbog formiranja Vlade i tako, već smo išli godinu po godinu, sagledavali detaljno, 
analizirali finansijsku konsolidaciju, utvrdili da smo ove godine smanjili deficit i idemo dalje 
na smanjenje deficit. Kao što ste sami primijetili, nije ovo jedina mjera za smanjenje 
deficita, već samo jedna od onih koje ste večeras ovdje većinom glasova i usvojili, i zbog 
toga ne morate da iskazujete toliku zabrinutost za penzionerima, jer penzioneri odlično 
znaju ko se o njima stara, brine i ko obezbjeđuje  redovnost penzija i svega ostalog što je 
bilo i kako je to slikovito rekla gospođa Kovačević. Već svi dobro znamo da je ovo nešto 
što je u ovom momentu neophodno i svakako se i svi mi, s jedne strane opozicija i 
pozicija s druge i Vlada u ovom dijelu klupa, nadamo da je ovo zaista što privremenija 
mjera kako bi mogli uz rast onih prihoda koje očekujemo zaista u narednoj godini ne 
samo po pitanju bolje naplate svih dažbina, već prije svega zbog rasta i razvoja bruto 
društvenog proizvoda Crne Gore, zbog značajnog broja razvojnih projekata koje 
očekujemo u narednim godinama, da će ova  mjera biti zaista privremenog karaktera.  
 Na kraju bih se zahvalio i na razumijevanju Savezu penzionera i Uruženju 
penzionera Crne Gore, na njihovoj podršci i razumijevanju za ovakve mjere, jer oni znaju 
da je redovnost penzija ispred svega, pa i ispred usklađivanja samih penzija. Hvala.  
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala, ministre.  
 Glasamo zakon u načelu. 
 Izvolite, za, protiv, uzdržani. 
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 Hvala vam. Glasala su 62 poslanika, 43 za, 19 protiv, nije bilo uzdržanih. 
Konstatujem da smo ga utvrdili u načelu.  
 Nije bilo amandmana, glasamo ga u cjelini.  
 Izvolite.  
 Hvala vam. Glasala su 62 poslanika, 41 za, 21 protiv, nije bilo uzdržanih. 
Konstatujem da smo Zakon usvojili u cjelini.  
 Desetu smo završili.  
  
 


